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Știu, bineînțeles, că titlul acesta a intrat 
în istoria presei românești, mai precis 
în cea a radioului, pentru că, timp de 
mai multe decenii, a aparținut celei mai 
frumoase emisiuni a postului public, 
Radio România, oferind relatări în direct 
de la toate meciurile etapei de primă ligă 
și nu numai, de cele  mai multe ori se 
întâmpla același lucru și la meciurile de 
Cupă. Voci minunate ale postului național 
au făcut acolo și atunci un program de 
clasă.

Dar nu doar emisiunea coordonată 
excepțional de către legendarul 
Gheorghe Minoiu a trăit fotbalul cu 
fiecare minut al acelor transmisiuni, ci 
și, sau, corect zis, mai ales ascultătorii, 
publicul, cu sutele de mii de oameni, 
milioane poate, generație după 
generație. Fiecare în felul său și-a 
imaginat un gol al favoriților, relatat 
de pe stadion de un Ion Ghițulescu, 
de pe Dinamo, Sebastian Domozină, 
de la Craiova, Dan Voicilă, Octavian 
Vintilă, din Ghencea, Nicolae Secoșan, 

de la Timișoara, Reșița sau Arad, Teodor 
Mateescu, de la Cluj,  Ion Ghiță, de la 
Buzău sau Pitești,  Grigore Elisei, de la 
Iași ori Bacău, Ilie Dobre, de regulă din 
Giulești, iar lista acesta, știți desigur, e mai 
lungă.

Însă “fotbalul minut cu minut”, asta ca 
să păstrăm genericul, se trăiește și acum, 
în Superliga României. Meciuri tari, atât 
în play-out, cât și sau, mai ales, în play-
off, avem în fiecare etapă, iar, cu cât ne 
apropiem de finalul sezonului, emoțiile 
cresc exponențial.

Fotbalul are această calitate uriașă, 
de a converti golul marcat în emoție și 
victoria în sens al vieții, fanii adevărați, 
“Microbiștii”, înțeleg cu adevărat ceea ce 
vreau să spun!

Fotbalul, ca definiție, este un “modus 
vivendi”, cum spuneau latinii, adică, 
în traducere liberă, un “fel de a trăi”, 
un “mod de viață”, o modalitate de a 
conviețui, de a se împăca. În cazul nostru, 
de a face să se înțeleagă emoția cu 
performanța, victoria cu ratarea etc.

“Fotbal minut cu minut” merită, 
“mirabile dictu”, adică, tot din limba latină 
tradus, “admirabil de spus”, un soclu de 
la înălțimea căruia să putem observa, 
cu luciditate, dar fără a ne abandona 
pasiunile și tensiunea (nici nu se poate 
așa ceva!), ce impact are această trăire 
asupra noastră. Scriem despre fotbal, 
vorbim despre fotbal, îl povestim, nu 
putem să ne imaginăm, măcar, o lume 
fără fotbal! Minut cu minut, zi după zi, oră 
de oră! Am senzația că momentele epice 
din istoria fotbalului s-au transformat 
într-o istorie personală a fiecăruia dintre 
noi, iar eroii acestui sport tind să devină, 
dacă nu cumva au și devenit, fără să 
conștientizăm, eroii devenirii noastre ca 
oameni, nu doar ca suporteri. Fotbalul are 
această putere de seducție, chiar și la noi. 

Nu credeți asta?
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Fotbal minut cu minut
 Justin Ștefan, Secretar General LPF
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REPORTAJ

Interviu cu Owono Nchama Basilio
NDONG (Universitatea Craiova)
  realizat de Andrei Coadă-Nicolaescu și Octavian Țopa

1 Te salutăm, 
Basilio! Spune-ne, 
în primul rând, 

cum te-ai acomodat la 
Universitatea Craiova?

Vă salut și eu cu respect! 
Mă bucur tare mult că 

am ajuns în România 
la cea mai prestigioasă 
echipă, Universitatea 
Craiova. Personal, este un 
pas înainte fiindcă prima 
ligă din România este 
peste cea din Norvegia. 
Orașul mă încântă din 

toate punctele de vedere, 
iar noii mei colegi m-au 
întâmpinat așa cum 
trebuie. Glumind puțin, 
chiar dacă a trecut o scurtă 
perioadă, am început să 
mă simt oltean, să simt 
publicul și atmosfera 

Owono Nchama Basilio Ndong a fost adus la Universitatea Craiova pentru a întări 
un compartiment șubrezit după accidentările lui Bancu și Vătășelu. S-a născut pe 17 
ianuarie 1999, la Mbini, în Guinea Ecuatorială. A început fotbalul la academia locală 
Cano Sport, a trecut mai apoi la echipa macedoneană Shikupi, la Westerloo (Belgia) 
și, în final, prin campionatul Norvegiei, la IK Start, de unde a fost achiziționat de 
Universitatea Craiova. A debutat în etapa a 24-a a SuperLigii, într-o partidă pierdută de 
campioana unei mari iubiri la Constanța, cu Farul. De atunci, a evoluat în toate partidele 
de campionat ale noii sale echipe, în ultimele șase fiind integralist.

Are 36 de selecții în Naționala țării sale.
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alb-albastră. E ceva de 
neegalat aici. Acum 
rămâne de văzut ce vom 
face mai departe.

2 Urmează 
duminică derby-
ul cu FCSB. Cum 

prefațezi acest joc?

Eu cred că va fi un meci 
de care pe care. Ei au 
o echipă puternică, cu 
multă calitate individuală, 
până la urmă s-a văzut și 
în parcursul lor de până 
acum. Dar eu consider că 
avem o echipă mult mai 
bună, fiindcă pe lângă 
aptitudinile individuale, 
suntem o familie și asta 
contează cel mai mult în 
angrenajul echipei. În plus 
de asta, vom avea în spate 

și „Vulcanul” alb-albastru 
și știm că pe teren propriu 
poate face diferența în 
multe momente. Îmi 
doresc din tot sufletul să 
câștigăm și să le aducem o 
mare bucurie celor 30.000 
de suporteri care ne vor 
încuraja din primul și până 
în ultimul minut de joc.
 

3 Care este 
obiectivul tău atât 
pe plan individual, 

cât și la nivel colectiv?

Din punctul meu de 
vedere, planul individual 
se confundă cu cel la 
nivel colectiv. E practic 
ca o completare. La nivel 
individual, îmi doresc să fiu 
sănătos, să evoluez cât mai 
bine și să îi mulțumesc pe 

toți cei care îmi oferă șansa 
de a lupta pentru Știința. 
Iar la nivel colectiv, cel mai 
mare vis al meu este să 
câștigăm campionatul.

4 Care este 
mesajul tău 
pentru suporterii 

Universității Craiova?

Mesajul meu pentru 
suporteri este să fie alături 
de noi în continuare, 
să creadă în noi și ce 
le promit eu este că 
indiferent de situație 
vom da totul întotdeauna 
pentru victorie. Îi așteptăm 
duminică la stadion să 
luptăm împreună. Hai 
Craiova!
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1 Hey Danny, cum te 
simți la FCU Craiova 
1948? Ce relație ai 

cu noii tăi colegi? 

Mă simt foarte bine  la FCU 
Craiova. M-am adaptat 
rapid aici, în România, toți 

cei de la club m-au ajutat 
când am ajuns aici. Am 
găsit un club cu condiții 
foarte bune de lucru și 
coechipieri grozavi. Din 
fericire, am dezvoltat 
repede o relație excelentă 
cu tot grupul. 

2 Ce părere ai 
despre fotbalul din 
România?

A fost o surpriză plăcută! 
Ca în toate ligile, este loc 
de îmbunătățiri, dar, în 
general, cluburile par să 

INTERVIU

Interviu cu Agostinho Danny Henriques  
 (FC U Craiova 1948) 
  realizat de Nicoleta Anghel și Octavian Țopa

Danny Henriques s-a născut la Rotterdam, pe 29 iulie 1997, din părinți portughezi. 
Are dublă cetățenie, olandeză și portugheză. A început fotbalul în Țara Lalelelor, la 
Excelsior Rotterdam și s-a transferat în Portugalia la 20 de ani, unde a evoluat pentru 
Vilafranquense și Belenenses. Anul acesta, a fost transferat de FC U Craiova 1948 și a 
devenit repede apreciat, atât de exigenții suporteri olteni, cât și de specialiști. Are un fizic 
ideal pentru un fundaș central (1.85 m) și o bună știință a jocului. Danny Henriques este 
una dintre surprizele plăcute ale SupeLigii României. 
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aibă infrastructuri bune 
și jucători de calitate. 
SuperLiga, în sine, este 
destul de bine organizată 
și oferă o bună expunere a 
jucătorilor.
 

3 Ce te-a făcut să 
vrei să urmezi o 
carieră în fotbal?

Joc fotbal de când îmi 
amintesc. Așa că a fost 
un proces firesc pentru 
mine să urmez o carieră în 
fotbal.

4 Care a fost 
jucătorul tău de 
fotbal preferat în 

copilărie?

Jucătorul meu preferat 
este Cristiano Ronaldo! 
E portughez, ca și mine, 

iar etica și calitatea sa 
în muncă sunt exemple 
pentru toată lumea. 
Indiferent de naționalitate.

5 Care sunt cele mai 
mari sacrificii pe 
care a trebuit să 

le faci pentru a-ți urma 
cariera?

A fi departe de familie și 
prieteni este cel mai mare 
sacrificiu pe care l-am 
făcut pentru a-mi urmări 
obiectivele în carieră.

6 Care sunt 
obiectivele tale 
pentru anii care 

urmează?

Deocamdată, obiectivele 
mele principale în cariera 
mea de fotbalist sunt să 
joc într-o competiție UEFA 

și să câștig o ligă națională. 
Sper să le ating cât mai 
repede.

7 Care sunt cei mai 
mari susținători ai 
tăi?

Cei mai mari susținători 
ai mei sunt familia mea, 
prietenii și agentul meu.

8 Ce îți place să faci 
în timpul liber?

Viața mea extrasportivă 
este un cât se poate de 
obișnuită. Îmi place să 
mă uit la seriale, să ies  cu 
prietenii la plimbare, la 
masă și să petrec timp cu 
familia.
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La naţională a debutat în mai 1968, 
la Linz, 1-1 cu Austria. Căpitan era Ion 
Barbu, de la Argeş, erau, el şi Deleanu, 
debutanţi, alături de Coman, Ivăncescu, 
Hălmăgeanu, Grozea, de la Petrolul, 
Dobrin, Puiu Ionescu, Sasu, de la Farul, 
ca şi Kallo, cel ce-a dat golul nostru.

S-a retrat tot primăvara, în aprilie 
’81, după 75 de meciuri. Şi 7 goluri 
înscrise. Fusese cel mai bun atunci, 
la Guadalajara. Debutase sub Angelo, 
trăgea cortina sub Valentin Stănescu. 
Tot un amical, 1-2 cu Danemarca, la 
Copenhaga. Iată ultima naţională 
care l-a avut pe teren, căpitan, 
desigur: Cristian – Negrilă, Sameş, 
Dinu, Ungureanu – Balaci, Beldeanu, 
Iordănescu – Crişan, Cămătaru, Marcel 
Răducanu. Cămătaru, adversarul lui 
direct din campionat, avea 22 de ani. El 
– 33.

Cifre? Şase titluri cu Dinamo, două 
Cupe, cel mai bun fotbalist român în 
anul Guadalajarei, în ’70, apoi în ’72 şi 
’74. Cuvinte? „Am scris tot ce-am trăit. 
Zâmbind din iarbă... Profesorul Oprescu 

de la Târgovişte, de la Liceul „Ienăchiţă 
Văcărescu”, mi-a spus să scriu... era 
elegant, semăna cu contele Ciano, 
ginerele lui Mussolini, doar că era mai 
înalt cu 20 de centimetri. Când recita 
Trei, Doamne, şi toţi trei! plângeam 
şi el şi noi, în clasă...” Cifre? Cuvinte. 
Lecţii. La alt meci, tot cu Danemarca, 
la Copenhaga, în 1971, a rămas în teren, 
într-un cor de fluierături, zeci de mii, 
suspectat pe nedrept că şi-ar fi lovit 
un adversar. De pe bancă i s-a cerut 
schimbarea. Atmosfera era infernală! A 
rămas însă. El era căpitanul.

„Tata era un moldovean deştept, 
din Bârlad. Şi tu eşti, domnule 
Mitran (niciodată nu mi-a spus 
altfel!), de acolo, ai tradiţia povestirii 
moştenită. El se născuse în mahalaua 
Podenilor, acolo unde ai lui veniseră 
împroprietăriţi, răzeşii lui Ştefan... Pe 
vremea Domnitorului, pământul se 
câştiga prin fapte de arme... Mama a 
fost muntenegreancă, de fată o chema 
Radulovici. Bunicul venise din Belgrad 
în 1901, pentru că nu mai suporta 
regalitatea Serbiei. Se trăgea dintr-o 
familie tare, care lucra cu tunul şi cu 
mitraliera. Arkan, Comandantul, mi-a 
spus odată că familia Radulovici e şi azi 
cunoscută în Belgrad. Bunicul a trecut 
graniţa cu două pistoale la brâu şi cu un 
chimir plin cu galbeni. A tras la familia 
Servski din Târgovişte, nişte sârbi de 
treabă, unde s-a şi însurat. În 1914, după 
atentatul de la Sarajevo, s-a întors în ţara 
lui, să se bată cu imperiul. Avea patru 
copii, iar bunica era însărcinată cu al 
cincilea, nea Tică, fratele cel mai mic al 
mamei. După două săptămâni bunicul, 
Milan Radulovici, a murit pe front. A 
rămas bunica, cu cinci copii, pe care i-a 
dat pe toţi la Universitate. Pe mine m-a 
influenţat cel mai mult sora cea mare 
a mamei, Elena Radulovici, licenţiată 
în filozofie şi filologie la Paris. De acolo 

CRONICĂ

Cornel Dinu, excepționalul (II)
  realizată de Marius Mitran
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s-a întors în ţară să se mărite cu ultimul 
descendent al familiei Herisescu – 
Bolintineanu, casierul oficial al Reginei 
Maria. Nu muncea decât vinerea, în rest 
stătea la Capşa, cu Păstorel Teodoreanu. 
După ’48 l-au băgat la Canal, 5 ani, 
apoi i-au dat domiciliu forţat la Berca. 
A murit în 1977. Madam Herisescu, 
mătuşă-mea, s-a ocupat de toţi.

La tata a fost altfel, povesteşte. Erau 12 
fraţi, una dintre cele mai bogate familii 
din Bârlad. De fapt au fost trei neamuri 
mari, Dinu, Agnoste şi Dragnea, care 
dominau târgul. Dragnea erau veri cu 
noi. Din 12 fraţi, doar doi s-au ocupat 
de moşie şi negustorie, ceilalţi au mers 
la facultate. Tata şi-a luat doctoratul în 
drept la Liège, în Belgia. Au rămas orfani 
repede, că bunicul a murit în 1934. A 
făcut infarct, îl păcăliseră unii într-o 
afacere cu o fabrică de bere. Tata, după 
ce şi-a luat doctoratul, a plecat pe front 
şi a fost rănit la Cotul Donului. Noroc că 
l-au salvat caii. Acasă avea 200 de cai şi 
60 de câini. Ordonanţa lui, văzând că e 
rănit, l-a legat de un cal şi aşa a reuşit să 
iasă din linia întâi...”

Târziu, dincolo de poveşti, când şi 
cafelele şi ţigările s-au terminat, ne-am 
ridicat. Mi-a spus să citesc Biblia. „Eu o 
redescopăr în fiecare seară!”, mi-a zis cel 
care-i ţinuse la respect pe Pelè, Tostao, 
Jairzinho ori Santillana. Atunci am 
întrebat, ca un tâmpit, fără să ştiu de ce. 
„Aţi plâns vreodată, Mister?” A tăcut. Nu 
mult. Şi a zis: „O-ho! De foarte multe ori. 
În ciuda omului de fier pe care îl vezi, 
sunt un sentimental.”

... Asta a fost acum fix 11 ani. Zilele 
acestea ne mai vedem uneori, la o cafea. 
E mereu cu Prinţi. Ne salutăm. Înclină 
uşor capul, cu o nobleţe moştenită. E 
tot o stâncă. E Mister D. E Dinamo. Nu 
întâmplător s-a născut odată cu clubul, 
în ’48. Nimic nu-i întâmplător. Jean-
Claude Carrière, scenaristul preferat al 
lui Buñuel, cu care a făcut „Farmecul 
discret al burgheziei”, dar şi al lui Milos 
Forman, Jean-Luc Godard sau Andrej 
Wajda, are o povestioară, prinsă în 

capodopera sa cu Buñuel. Din 1972, 
când Dinu era la al doilea trofeu de cel 
mai bun fotbalist român. Zice aşa Jean-
Claude. „Un oraş e bombardat. Locuitorii 
sunt siliţi să fugă, care cum poate. Există 
morţi şi răniţi fără număr, iar hoarde de 
soldaţi învinşi şi flămânzi se retrag în 
oraş, jefuind totul. În plus, ploi nesfârşite 
au provocat o inundaţie catastrofală. 
Poduri şi case au fost luate de apă. 
Sinistraţii fug înnebuniţi. În mijlocul 
acestui haos, un călugăr zen îşi vede, 
netulburat, de drum. Cineva îl întreabă:

– Chiar nu ţi-e teamă? Unite cum e 
lumea, ce-a ajuns...

– Nu, spune el, lăsând deoparte 
haosul ăsta din jur, e pace şi linişte.”

Asta e tot. Uneori, la câte un telefon, 
azi, se aude o voce care încearcă să 
destupe drumul. Ascultaţi-o. chiar dacă 
în jur e cumplit, Mister are farmecul, 
puterea şi credinţa unor alte civilizaţii.
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Pentru demo sau ofertă 
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